
entrevista 

^ l'Evangeli, participar, sense 
imposar, de l'ordre públic de la 
societat. Seguint amb això, que 
gjgú se senti de la seva terra i 
lluiti per ella, està bé, però no 
lluitar per anar en contra de 
l'altre. En aquest últim cas no 
s'accepta que la salvació és 
comunitària, i si només ens 
volem salvar sols, no ens 
salvarem. En aquest sentit, quan 
els bisbes parlen de Catalunya i 
del País Basc, ho fan des de la 
realitat que viuen, ja que des de 
fora d'ella no s'entén aquesta 
realitat. Grec que s'ha de 
diferenciar entre unitat i 
uniformitat. Des de Madrid no 
poden imposar xma ideologia 
partidista; si es vol que l'Estat 
sigui unitari, cal diàleg, sinó 
serà un Estat uniformitzat. Em 
sembla bé que hi hagi 
Autonomies i que, quan 
evolucionen, hi hagi un canvi 
d'Estatut, però no estic d'acord 
amb els separatismes, cal diàleg 
entre cultures. 

Què recomana: educació o 
preservatiu? 
Educació per a què? Per a posar 
el preservatiu, no, però per a 
educar a una integritat sexual sí, 
però sense castració, clar. Si hi 
ha bona educació, se sap fer 
servir el condó. Crec que els 
termes que pregunta estan 
consagrats a nivells diferents. 
Darrera del preservatiu hi ha 
una educació integrada en la 
sexuahtat i orientada en el 
coneixement de la pròpia 
persona. El sexe és només una 
part de la sexualitat, i s'obhden 
altres temes: respectar, estimar, 
el diàleg amb l'altra persona. El 
condó és només l'aspecte més 
genital, que haurà d'estar en 

L'Església no ha de fer política 
sinó, a partir de l'Evangeli, 
participar de l'ordre públic de la 
societat 

concordància amb l'ambit més 
social de la parella. 

El govern Zapatero pren 
mesures en contra dels 
catòlics? Ens trobem davant 
d'un govern amb una política 
anticatòlica? 
És un govern de centre-esquerra, 
i el que fa és potenciar el que 
realment som: un estat 
aconfessional. I això vol dir que 
hi ha separació entre Església i 
Estat, que hi ha llibertat 
religiosa i que, per tant, 
qualsevol rehgió té el seu espai. 
Per tant, es mira la religió com 
un fet positiu, i el govern el que 
fa és no obligar cap religió 
perquè estem en un estat 
aconfessional i s'actua d'acord 
amb el que som. Crec que a les 

escoles s'ha de potenciar més la 
cultura religiosa, que es 
coneguin millor les diferents 
religions. 

Què en pensa del matrimoni 
homosexual i del dret 
d'aquests a l'adopció? 
Penso que s'hauria de canviar el 
nom. El terme matrimoni crea 
confusió; estaria més d'acord si 
es parlés de parella. Si no és així, 
s'hauria de canviar el que diu el 
diccionari, que defineix 
matrimoni com a la unió d'un 
home i una dona. Però tot i així, 
si hi ha dos persones del mateix 
sexe que s'estimen, cal respec-
tar-ho. Per que fa a l'adopció, el 
sentit de la família ha canviat: 
hi ha mares solteres, pares 
separats,... Hi ha psicòlegs que 
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